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 P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.3.10.2019 

 posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Olecku  

 odbytego w dniu 28 października 2019 r. 

 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Urzędu Miejskiego w Olecku – Karolina 

Cichocka. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska- 

Drozd, 

 Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

 Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz-Stefanowska 

 Projektant studium – Renata Drobny. 

 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

powitała przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 

posiedzenia:  

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wnioski Komisji. 

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja przez aklamację przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

 

 Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2020-2023 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że będą to wybory tajne. Zgłoszonych zostało troje kandydatów przez Prezesa Sądu 

Rejonowego w Olecku. Zespół do spraw ławników skrupulatnie przeanalizował kandydatury 

oraz pozytywnie je zaopiniował. Uchwała będzie stwierdzeniem wyboru tajnego.  

 

Uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyboru 

ławników na kadencję 2020-2023. 

 

 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Gminy Olecko jako 

członka rzeczywistego Unii Miasteczek Polskich 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż w uchwale Nr XIII/74/91 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 27 marca 1991 r. w 

sprawie przystąpienia do Unii Miasteczek Polskich z siedzibą w Kazimierzu Dolnym §2, 

otrzymuje brzmienie: "§ 2. Ustanawia się przedstawiciela Rady Miejskiej w Olecku w osobie 

Grzegorza Kłoczko – Przewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku". 

 

Uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

przedstawiciela Gminy Olecko jako członka rzeczywistego Unii Miasteczek Polskich. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miejscowości Dobki 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

oznajmiła, że dotyczy to projektu uchwały uchwalanej przez Radnych na kwietniowej sesji, 

ale w wyniku wprowadzenia przez projektanta zmian po wyłożeniu do publicznego wglądu, 

plan został uchylony przez Wojewodę. Projekt planu z wprowadzonymi zmianami ponownie 

wyłożono do publicznego wglądu. Nie wpłynęły żadne uwagi, natomiast przy pierwszym 

wyłożeniu wpłynęła uwaga dotycząca dwóch działek, która została w części uwzględniona.  

 

Uwaga wniesiona do Projektu 

Prośba o „zmiany przeznaczenia działki z rolnej na działkę jednorodzinną zabudowy 

mieszkaniowej” oraz „dojazd do wyżej wskazanych działek znajduje się bezpośrednio z drogi 

powiatowej”. 

 

Komisja jednogłośnie głosowała za nieuwzględnieniem w części wniesionej uwagi. 

 

Uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Dobki. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

oznajmiła, iż projekt uchwały został zainicjowany uchwałą Rady Miejskiej z kwietnia 2018 r. 

w sprawie zmiany studium w zakresie: 
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 weryfikacji i aktualizacji użytkowania terenów aktywności gospodarczej położonych 

przy ulicy Kościuszki, 

 ustalenie granicy zwartej zabudowy dla terenów w granicach administracyjnych 

miasta Olecka położonych w obszarze chronionego krajobrazu jezior oleckich, 

 stworzenie terenów inwestycyjnych na obszarach przyległych do południowej granicy 

miasta Olecko – obręb Rosochackie, 

 regulacji dotyczących lokalizacji urządzeń telekomunikacyjnych, 

 wyznaczenie obszarów ograniczonego użytkowania w zasięgu oddziaływania 

elektrowni wiatrowych zgodnie z ustawą w zakresie elektrowni wiatrowych, 

 wyznaczenie obszarów na których rozmieszczone będą urządzenia wytwarzające 

energię z odnawialnych źródeł energii o mocy przekraczającej 100 kw. 

Zmiany dotyczyły również odpowiedzi od organów, które wnioskowały o wprowadzenie 

zmian w zakresie swojej działalności. Główne kierunki określone w studium nie uległy 

zmianie. Studium uzyskało pozytywne opinie w procedurze planistycznej. 

 

Projektant studium – Renata Drobny 

szczegółowo omówiła zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała o umiejscowienie masztów telefonicznych. 

 

Projektant studium – Renata Drobny 

odpowiedziała, że m.in. na tzw. TAGu dopuszcza się możliwość lokalizacji fotowoltaiki oraz 

jednego masztu telekomunikacji bezprzewodowej, jednak nie ma wyznaczonych konkretnych 

miejsc tylko informacja o tym, że można montować je na terenach przemysłowych lub 

niezamieszkałych. 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

dodała, iż zgodnie z przepisami ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym – 

raz w czasie kadencji rady, czyli raz na 5 lat, należy dokonać oceny aktualności słuszności 

studium i planów miejscowych. Jeśli z tej oceny będzie wynikać, że studium należy zmienić 

jest przygotowywana uchwala intencyjna w tej sprawie.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała czy są brane pod uwagę głosy mieszkańców. 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że jak najbardziej tak. Kiedy przystępuje się do procedury planistycznej, jest 

możliwość składania wniosków, każdy może złożyć wniosek na każdą działkę, a po 

powstaniu projektu dokumentu jest wyłożony do publicznego wglądu. Można wtedy wnosić 

uwagi oraz brać udział w dyskusji publicznej.  

 

Projektant studium – Renata Drobny 

dodała, iż należy zauważyć, że polityka przestrzenna danej gminy wynika z uwarunkowań 

danego terenu.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

stwierdziła, że 70% mieszkańców jest przeciwnych stawianiu kolejnych masztów 

telekomunikacyjnych. 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

oznajmiła, iż ustawa telekomunikacyjna nie dopuszcza zabraniania stawiania takich masztów.  
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Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

wspomniał, iż przepisy szczególne nakazują stwarzanie warunków przestrzennych do ich 

stawiania, a nawet preferują stwarzanie korzystnych warunków finansowych dla 

przedsięwzięć telekomunikacyjnych, jak np. obniżona opłata za umieszczanie urządzeń  

w pasie drogowym. 

 

Komisja podjęła dyskusję w tym temacie. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), przy 3 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej gminy 

Olecko - Dziennego Domu „Senior+” w Olecku, włączenia go do Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku 

 

Kierownik SZB – Ewa Zalewska- Drozd 

oznajmiła, iż celem podjętej uchwały jest zapewnienie wsparcia seniorom poprzez 

umożliwienie im korzystania z oferty na rzecz ich społecznej aktywizacji, w tym oferty 

prozdrowotnej, obejmującej m.in. usługi w zakresie aktywności ruchowej, edukacyjnej, 

kulturalnej, rekreacyjnej i opiekuńczej, w zależności od potrzeb stwierdzonych w środowisku. 

Celem placówki jest tworzenie warunków i możliwości dla aktywnego starzenia się seniorów 

w zdrowiu oraz prowadzenia przez seniorów samodzielnego, niezależnego  

i satysfakcjonującego życia, nawet przy pewnych ograniczeniach funkcjonalnych. Utworzenie 

Dziennego Domu "Senior+" jest uzasadnione względami społecznymi oraz artykułowanymi 

potrzebami seniorów z terenu miasta. Placówka mieścić się będzie w pomieszczeniach 

budynku przy ul. Parkowa 7 w Olecku, wyremontowanych ze środków dotacji przyznanej 

przez Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej oraz środków własnych gminy. 

Przeznaczona będzie dla minimum 16 osób w wieku powyżej 60 roku życia. Ośrodek 

wsparcia będzie funkcjonował w strukturach Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Olecku. Nadzór nad działalnością Dziennego Domu „Senior+” sprawuje Burmistrz Olecka 

przy pomocy Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku. Oficjalne 

otwarcie DDS planowane jest na koniec grudnia. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała o obsadę nowej placówki. 

 

Kierownik SZB – Ewa Zalewska- Drozd 

stwierdziła, że zaplanowane jest zatrudnienie: 2 osób na pełen etat w tym specjalistów od 

terapii, pielęgniarki na 1/10 etatu, stażysty z UP oraz osoby sprzątającej na 1/3 etatu. 

Kierownik powinien być zatrudniony na ¼ etatu jednak Urząd Wojewódzki w Olsztynie, 

pomimo opinii Ministerstwa Spraw Społecznych stoi na stanowisku, że przy tak niewielkim 

zatrudnieniu proponuje aby połączyć to ze stanowiskiem kierowniczym MOPSu. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

dopytała o kryteria naboru do DDS dla seniorów. 
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Kierownik SZB – Ewa Zalewska- Drozd 

oznajmiła, iż kryteriami będą: samotność, niepełnosprawność czy też niskie dochody seniora. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zauważyła, że jeśli planuje się, że mają być to m.in. osoby samotne, należałoby zająć się ich 

dowozem do placówki. 

 

Komisja podjęła dyskusję w tym temacie. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej gminy Olecko - Dziennego Domu „Senior+” 

w Olecku, włączenia go do Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku 

 

 

Kierownik MOPS – Edyta Truszczyńska 

oznajmiła, iż od 1 stycznia 2020 r. planowana jest zmiana realizowanych przez Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Olecku zadań polegająca na wyodrębnieniu z dotychczasowej 

struktury organizacyjnej dziennego ośrodka wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

tj. Środowiskowego Domu Samopomocy, a włączenia do struktury organizacyjnej dziennego 

ośrodka wsparcia dla osób starszych tj. Dziennego Domu „Senior+". Przygotowana zmiana 

statutu wprowadza także zmianę organizacyjną polegającą na zmianie nazewnictwa 

stanowiska osoby zarządzającej ośrodkiem z ,,kierownika’’ na ,,dyrektora’’. W celu 

sprawnego zarządzania jednostką organizacyjną jaką jest MOPS, usprawnienia organizacji 

pracy i wzmocnienia kontroli prawidłowości realizowanych zadań, planuje się w najbliższej 

przyszłości powołać kierowników działów uprawnionych do wydawania decyzji 

administracyjnych w indywidualnych sprawach i merytorycznie odpowiedzialnych za 

prowadzone sprawy. Dla uniknięcia pewnego rodzaju niejasności niezbędną stała się zmiana 

zapisów statutu i ustalenie dla rozróżnienia, że Ośrodkiem kieruje Dyrektor. Zmiana 

organizacyjna związana ze zmianą nazewnictwa osoby zarządzającej Miejskim Ośrodkiem 

Pomocy Społecznej będzie bez kosztowa - warunki pracy i płacy osoby zarządzającej 

pozostają bez zmiany. Wprowadzenie powyższej zmiany do statutu uprości procesy 

zarządzania, a jednocześnie pozostanie bez wpływu na dochody i wydatki Gminy. Ponadto 

ujednolici terminologię zarządzających gminnymi jednostkami organizacyjnymi, gdzie 

dominuje nazwa ,, dyrektor’’ osoby zarządzającej - np. dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu  

i Rekreacji, dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku ,,Mazury Garbate’’, 

dyrektorzy placówek oświatowych. Zatwierdzenie statutu oraz zmiany statutu gminnej 

jednostki organizacyjnej zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2019 r. poz. 506) stanowią uprawnienie Rady Miejskiej  

w Olecku. 

 

 

Kierownik SZB – Ewa Zalewska- Drozd 

dodała, że planowane zmiany mają wejść od 1.01.2020 r. bez modyfikacji budżetu w br. 

 

Uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku. 

 

f) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Teleopieka dla 

potrzebujących mieszkańców Gminy Olecko" na lata 2020 - 2025   

 

Kierownik MOPS – Edyta Truszczyńska 

oznajmiła, iż gmina Olecko w latach 2018 – 2019 realizuje pilotażowy program wdrażania 

usług opiekuńczych w formie Teleopieki współfinansowany przez Urząd Marszałkowski 

Województwa Warmińsko Mazurskiego. Wsparciem objęto 20 osób w wieku powyżej 60 

roku życia zamieszkałych na terenie Gminy Olecko, w szczególności osoby samotne i chore. 

W związku z przejęciem od 2020 r. całkowitej realizacji Teleopieki przez Gminę Olecko, 

koniecznym jest przyjęcie Programu Osłonowego „Teleopieka dla potrzebujących 

mieszkańców gminy Olecko”. Podstawą realizacji w/w programu jest art. 17 ust. 2 pkt 4 

(„do zadań własnych gminy należy podejmowanie innych zadań z zakresu pomocy społecznej 

wynikających z rozeznanych potrzeb gminy, w tym tworzenie i realizacja programów 

osłonowych”) oraz 110 ust. 10 („rada gminy, biorąc pod uwagę potrzeby (…) opracowuje  

i kieruje do wdrożenia lokalne programy pomocy społecznej”) ustawy z dnia 12 marca 2004 

r. o pomocy społecznej pozwalający Gminie na podejmowanie innych niż wymienione w art. 

17 ust. 1 ww. ustawy, zadań z zakresu pomocy społecznej, wynikających z rozeznanych 

potrzeb, w tym tworzenie i realizację programów osłonowych, mających na celu ochronę 

poziomu życia osób, rodzin i grup społecznych. Program będzie realizowany w latach 2020-

2025 i obejmie swoim zasięgiem mieszkańców Gminy Olecko. Program Osłonowy 

„Teleopieka dla potrzebujących mieszkańców Gminy Olecko” jest programem mającym 

na celu zapewnienie lepszej pomocy osobom starszym, samotnym, schorowanym, 

niepełnosprawnym. Program jest elementem polityki społecznej Gminy Olecko w zakresie 

realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Olecko na lata 2016-

2025. Jednym z celów strategicznych jest podniesienie poziomu bezpieczeństwa i jakości 

życia mieszkańców, jak również utrzymanie osób starszych niepełnosprawnych w środowisku 

zamieszkania, między poprzez poprawę dostępności i jakości usług opiekuńczych. Usługa 

Teleopieki ma na celu zapewnienie mieszkańcom bezpłatnego dostępu do telefonicznej opieki 

domowej, polegającej na elektronicznym, całodobowym monitoringu i przyzywaniu 

natychmiastowej pomocy w przypadku zagrożenia życia, zdrowia, bezpieczeństwa. 

Teleopieka nie zastępuje opieki fizycznej, jednak stanowi jej efektywne uzupełnienie i jest 

formą wsparcia, rekomendowaną przez Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej, popierające 

korzystanie z innowacyjnych technologii w ułatwianiu organizacji opieki dla osób 

potrzebujących. 

Program niejednokrotnie już przynosił rezultaty stąd plany zwiększenia ilości aparatów o ok  

5 szt. na przyszły rok oraz kontynuacji prowadzenia programu na koszt MOPSu. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

stwierdziła, że za tego typu inicjatywy należą się pochwały. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Teleopieka dla potrzebujących mieszkańców 

Gminy Olecko” na lata 2020 – 2025. 
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g) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości 

 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

oznajmiła, że na podstawie art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach  

i opłatach lokalnych rada gminy, w drodze uchwały, określa wysokość stawek podatku od 

nieruchomości, z tym, że stawki nie mogą przekroczyć górnych granic stawek kwotowych 

obwieszczanych przez Ministra Finansów. W myśl art. 20 ust. 1 ww. ustawy górne granice 

stawek kwotowych obowiązujące w danym roku podatkowym ulegają corocznie zmianie na 

następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie,  

w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. Wskaźnik cen ustala się na 

podstawie komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego ogłoszonego w Dzienniku 

Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” w terminie 20 dni po upływie 

pierwszego półrocza (art. 20 ust. 3 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych). Zgodnie  

z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 15 lipca 2019 r. 

opublikowanym w Monitorze Polskim, poz. 7689, wskaźnik cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2019 r. w stosunku do pierwszego półrocza 2018 r. 

wyniósł 101,8 (wzrost cen o 1,8%). Wobec powyższego Minister Finansów dokonał 

czynności technicznej polegającej na przeliczeniu górnych granic stawek kwotowych 

podatków i opłat lokalnych zgodnie ze wskaźnikiem. 

Proponuje się określić stawki podatku na maksymalnym poziomie, z wyjątkiem: 

- stawki od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 

oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – dla której proponuje się 

wzrost stawki w stosunku do roku ubiegłego o wskaźnik inflacji z kwoty 22,66 zł na kwotę 

23,07 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

- stawki od budowli wykorzystywanych jako rurociągi i przewody sieci wodociągowej oraz 

budowli służących do odprowadzania i oczyszczania ścieków – dla której proponuje się 1%, 

jak w latach ubiegłych. 

Dodała, iż przy obniżeniu stawki od budowli nie mają zastosowania przepisy dotyczące 

pomocy publicznej ponieważ PWiK jest monopolistą na naszym rynku w związku z czym nie 

ma konkurencyjności. Dlatego też, projekt nie musiał być opiniowany przez Prezesa Urzędu 

Ochrony Konkurencji Konsumentów bo w każdym innym przypadku jeśli różnicuje się 

stawkę związaną z działalnością taki projekt musi być opiniowany. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska  

zapytała na jakiej podstawie jest podejmowana decyzja w sprawie wysokości podatku? 

 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

odpowiedziała, że Minister Finansów ogłasza stawki maksymalne na rok przyszły w związku 

z powyższym przyjmuje się takie stawki jakie mogą obowiązywać w danym roku. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała ile wynosił podatek od gruntu dla osoby fizycznej. 

 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

odpowiedziała, iż jest to 0,42 gr oraz przedstawiła średni wzrost podatku dla osób fizycznych 

i prawnych, gdzie do analizy przyjęto następująco: 

- przy domach jednorodzinnych – działka o pow. 700 m
2 

, dom o pow. 120 m
2 

 i garaż o pow. 

200 m
2
 – obecnie podatek roczny wynosi 519 zł, a po podwyżce będzie to 608 zł, 

- dla mieszkańców bloku – mieszkanie z piwnicą – średnia pow. 60 m
2
 oraz udział w gruncie 

30 m
2 

 obecnie podatek roczny wynosi 55 zł, a po podwyżce będzie to 64 zł, 
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- garaż o pow. 18m
2
  średnia działka o pow. 20 m

2
 obecnie podatek roczny wynosi 135 zł, a 

po podwyżce będzie to 155 zł, 

- dla przedsiębiorcy lokalnego – lokal średnio 150 m
2
 oraz działka średnio 200 m

2 
– roczny 

wzrost podatku to 76zł, 

- dla sklepów wielkopowierzchniowych – lokal średnio o pow. 2700 m
2
, a działki średnio 

pow. 7900 m
2
 wzrost roczny podatku o 1660 zł. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

stwierdziła, iż po przeanalizowaniu uchwały zauważyła, że w DZ.U z 2019 r. poz. 1170 tj. 

podatek od nieruchomości art. 5, którego treść odczytała, są inne stawki podatku niż te 

podane w projekcie uchwały. Zapytała, dlaczego gmina Olecko ma zawsze największe stawki 

na wszystkim.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska  

oznajmiła, że w poprzednich latach również zwracała uwagę na wysokie stawki i po 

rozmowach z poprzednim Burmistrzem te stawki były zawsze o około 2-3 gr mniejsze od 

ministerialnych. W jej mniemaniu to było dobre rozwiązanie. 

 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

wyjaśniła, iż dotyczy to zmiany na przyszły rok ze względu na wspomniany wcześniej 

wskaźnik inflacji. Stawki aktualizuje się poprzez obwieszczenie Ministra. Przepisy ustawy 

więc należy czytać właśnie z tym rozporządzeniem. 

Nawiązując do pytania o to dlaczego w Olecku są najwyższe stawki, przedstawiła zestawienie 

w porównaniu do sąsiadujących gmin oraz pokrótce je omówiła wskazując na miejscowości 

gdzie te stawki są jeszcze wyższe niż w naszej gminie. – tabela ze stawkami porównującymi 

w załączeniu. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

zauważyła, iż w związku z tym, że gminie zabiera się 1% podatku dochodowego oraz  

wchodzi ulga podatkowa dla młodych jest to nie małe obciążenie dla gminy biorąc również 

pod uwagę podwyżkę wynagrodzeń w oświacie jak i wiele innych wydatków których 

subwencja nie pokryje. Proponowane stawki mają w minimalnym stopniu pokryć potrzeby 

budżetowe.  

 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

dodała, iż wzrost dochodu gminy w wyniku podniesienia stawek podatków oraz wzrostu bazy 

jest szacowany na ponad 1.600.000,00 zł. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

oznajmił, iż wzrost podatków na pojedyncze gospodarstwo jest niewielki natomiast gmina 

potrzebuje na przyszły rok, na skutek uzyskanych dofinansowań unijnych, wkładu własnego 

w wysokości ok. 11.000.000,00 zł. Wzrost podatków za tym jest konieczny w innym razie 

będzie trzeba zrezygnować z niektórych inwestycji. 

 

Komisja podjęła dyskusję w tym temacie.  

 

 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

na koniec dyskusji, zaznaczyła, iż stawki podatkowe nie były podwyższane od 2013 roku.  

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków) przy 1 głosie za, 1 głosie przeciw i 2 głosach 

wstrzymujących  nie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na decyzję Burmistrza Olecka 

o nieutworzeniu w roku szkolnym 2019/2020 klasy I w Szkole Podstawowej  

w Kijewie 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

oznajmiła, iż od kuratora i wojewody nie otrzymali w dalszym ciągu żadnej informacji w tej 

sprawie. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

dodał, iż wojewoda również nie wszczął postępowania w związku z czym nie widzi podstaw 

prawnych. Skargę powinna rozpatrzyć Rada Miejska. 

 

Członek Komisji – Alicja Nowik  

zapytała, czy rodzice mają jakieś roszczenia w związku z nie utworzeniem klasy I w Kijewie. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

oznajmiła, że nie. Dzieci są odpowiednio zaopiekowane w SP w Gąskach, jedno z nich jest  

w SP w Chełchach, a jedno prawdopodobnie w SP w Ełku. Burmistrz osobiście spotykał się  

z rodzicami, był również na zajęciach u dzieci. Uczestniczą one w różnego rodzaju projektach 

szkolnych, korzystają z pomocy psychologa z zajęć sensorycznych, kompensacyjnych czy też 

korekcyjnych. 

 

Komisja podjęła dyskusję w tym temacie. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 1 głosie za, 1 głosie przeciw i 3 głosach wstrzymujących  nie zaopiniowała 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na decyzję Burmistrza Olecka  

o nieutworzeniu w roku szkolnym 2019/2020 klasy I w Szkole Podstawowej w Kijewie. 

 

Komisja, między opiniowaniem projektów uchwał, podjęła dyskusję w sprawie 

profilaktycznych szczepień KZM i HPV. 

 

Kierownik SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

omówiła 2 programy szczepień dla KZM i HPV.  

 

Członek Komisji – Alicja Nowik 

zaproponowała by zasugerować jako Komisja dwa argumenty do programu, a mianowicie: 

- aby była to szczepionka 9 walentna, 

- aby była skierowana do całej populacji dzieci: chłopców jak i dziewczynek. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zaproponowała oddzielne spotkanie Komisji na zaopiniowanie programów szczepień. 

 

Komisja przeszła do kontynuacji opiniowania projektów uchwał. 
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i) projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2019-2028  
 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

oznajmiła, iż dokonuje się następujących zmian: 

- w 2019 roku zwiększa się dochody ogółem o 678.049,28 zł, z tego dochody bieżące 

zwiększa się o 665.254,45 zł, a dochody majątkowe zwiększa się o 12.794,83 zł oraz 

zwiększa się wydatki o 678.049,28 zł w tym bieżące zwiększa się o 2.017.603,90 zł, a 

majątkowe zmniejsza się o 1.339.554,62 zł.  

- zmniejsza się wartość na zadanie „Zwiększenie różnorodności biologicznej fauny i flory 

dorzecza rzeki Lega w Olecku” o kwotę 1.362.200,00 zł.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, czy teren od mostu do targowicy przy Lidlu jest terenem gminnym. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

oznajmił, iż jest to teren gminny, jednakże dla pewności zostanie to sprawdzone. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019-2028. 
 

 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

oznajmiła, iż : 

- Dochody (ogółem zwiększenie o 678.049,28 zł): 

w dz. 600 – transport i łączność- zwiększa się plan o 6.294,83 zł, z tytułu dofinansowanie 

kosztów realizacji nowej inwestycji „ Budowa drogi gminnej Nr 141035N w m. Dąbrowskie”, 

w dz. 750 – administracja publiczna -zwiększa się plan o 7.573,42 zł, z tytułu otrzymania 

odszkodowania za szkodę dotyczącą kradzieży defibrylatora oraz odszkodowania z tytułu 

pożaru budynku gospodarczego w Olecku przy ul. Grunwaldzkiej 6/13, 6/14 oraz o kwotę 

5081,03 zł z tyt. prowizji od zadań zleconych, 

w dz. 756 – dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem – zwiększa się 

plan o kwotę 578.000,00 zł w tym: o 515.000,00 zł z tytułu wpływu z podatku od 

nieruchomości oraz z tytułu wpływu z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych o kwotę 63.000,00 zł,  

 w dz. 801 – oświata i wychowanie – zwiększa się plan o kwotę 6.500,00 zł z tytułu 

otrzymania dotacji celowej z budżetu państwa na dofinansowanie zakupu zmywarki 

gastronomicznej na potrzeby Szkoły Podstawowej Nr 3 w Olecku, 

w dz. 900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zwiększa się plan o 74.600,00 zł  

z tytułu wpływu z opłat za korzystanie ze środowiska. 

- Wydatki (ogółem zwiększenie o 678.049,28 zł): 

w dz. 600 – transport i łączność – zwiększa się plan wydatków o kwotę 10.491,38 zł  

z przeznaczeniem na nowe zadanie inwestycyjne” Budowa drogi gminnej Nr 141035N  

w m. Dąbrowskie” oraz zmniejsza się o kwotę 600,00 zł zadanie „ Przebudowa drogi Świdry 
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– Dzięgiele Nr 141048N ” z przeznaczeniem na „Budowa wiaty na terenie rekreacyjnym- 

Dąbrowskie II” (dz. 921), 

w dz. 700 – gospodarka mieszkaniowa- zmniejsza się plan wydatków o kwotę 60.000,00 zł  

z tytułu nie wykorzystania w roku bieżącym środków przewidzianych na zakup usług 

pozostałych oraz zwiększa się plan o kwotę 2.779,30 zł z tyt. otrzymanego odszkodowania  

z przeznaczeniem na remont budynku. 

w dz. 750 – administracja publiczna- zwiększa się plan wydatków o kwotę 4.000,00 zł na 

wynagrodzenia agencyjno-prowizyjne w celu zapewnienia prawidłowej realizacji prowizji za 

inkaso podatków oraz o kwotę 380,00 zł na zakup tablicy informacyjnej zewnętrznej  

w m. Lesk, 

w dz. 758 – Różne rozliczenia, zmniejsza się plan wydatków rezerwy ogólnej o kwotę 

17.196,55 zł z przeznaczeniem na: prowizję za inkaso podatków w kwocie 4.000,00 zł, wkład 

własny na nowe zadanie inwestycyjne” Budowa drogi gminnej Nr 141035N  

w m. Dąbrowskie” w kwocie 4.196,55 zł oraz na aktualizację audytów energetycznych 

budynków (SP nr 1, SP nr 2, SP nr 3) w kwocie 9.000,00 zł, 

w dz. 801 – oświata i wychowanie – oraz w dz. 854 – edukacyjna opieka wychowawcza: 

zwiększa się plan wydatków w jednostkach realizujących zadania oświatowe o 1.942.281,03 

zł, zgodnie z załączonym załącznikiem do uzasadnienia, w tym z przeznaczeniem na: 

a) wynagrodzenia i składki od nich naliczane, 

b) na pozostałe wydatki bieżące. 

Zwiększenie planu wydatków spowodowane jest między innymi : 

1) nieplanowanymi podwyżkami płac dla nauczycieli w styczniu i we wrześniu, 

2) wzrostem dodatku za wychowawstwo klasy (od września), 

3) kosztami zastępstw za nauczycieli/ pracowników przebywających na zwolnieniach 

lekarskich, urlopach macierzyńskich, 

4) wzrostem opłat za energię elektryczną, 

5) korektą odpisu ZFŚS do faktycznej liczby zatrudnionych według stanu na koniec roku 

kalendarzowego. 

Zwiększa się plan wydatków o kwotę 9.000,00 zł z przeznaczeniem na trzy audyty 

energetyczne budynków oraz zwiększa się plan o kwotę 6.500,00 zł z przeznaczeniem na 

zakup zmywarki gastronomicznej do Szkoły Podstawowej Nr 3 w Olecku.  

 

Burmistrz  Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż kwota 6.500,00 zł jest to połowa z kwoty 13.000,00 zł. Kurator podpowiedział, 

że można się starać o dofinansowanie na ten cel gdzie musi być 50% wkładu własnego, a 

drugie 50% jest właśnie dofinansowanie na które Wojewoda wyraził zgodę. 

 

Dokonano zmian planu wydatków między paragrafami: 

w dz. 851 – ochrona zdrowia - zwiększa się plan wydatków o kwotę 63.000,00 zł  

z przeznaczeniem na przeciwdziałanie alkoholizmowi oraz o kwotę 4.794,12 zł na zakup 

defibrylatora. 

 

Komisja podjęła dyskusję w sprawie skradzionego defibrylatora. 

 

W dz. 900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska dokonuje się zmian: 

w rozdz. 90008 – zmniejsza się plan na zadaniu inwestycyjne pn. „Zwiększenie 

różnorodności biologicznej fauny i flory dorzecza rzeki Lega w Olecku” o kwotę 

1.362.200,00 zł w tym wkład własny o 360.000,00 zł, wkład UE o 1.002.200,00 zł, 

w rozdz. 90019 – zwiększa się wydatki w paragrafie 4300 o kwotę 74.600,00 zł  

z przeznaczeniem na ochronę środowiska, 

w rozdz. 90095 – zmniejsza się plan wydatków w paragrafie 4300 o kwotę 1.500,00 zł  

z przeznaczeniem na doposażenie świetlicy wiejskiej w Gąskach (FS). 

W dz. 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego:  
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w rozdz. 92109 zwiększa się plan o kwotę 1.500,00 zł na doposażenie świetlicy wiejskiej   

w Gąskach oraz o kwotę 466,00 zł – z przeznaczeniem na wyposażenie świetlicy wiejskiej  

w Kukowie, 

w rozdz. 92195 zwiększa się środki zadania inwestycyjnego „Budowa wiaty na terenie 

rekreacyjnym – Dąbrowskie II” o kwotę 600,00 zł. 

W dz. 926 – kultura fizyczna – zmniejsza się plan wydatków o kwotę 846,00 zł na 

przedsięwzięciu „Modernizacja boiska wiejskiego na wielofunkcyjne” w sołectwie Kukowo  

z przeznaczeniem na dodatkowe zadania: zakup tablicy informacyjnej w kwocie 380,00 zł 

oraz na zakup wyposażenia do świetlicy wiejskiej w Kukowie w kwocie 466,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, w imieniu mieszkańców kiedy nastąpi rewitalizacja rzeki Lega. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż po przejściu przetargów, udało się zwiększyć zadanie mieszcząc się  

w pierwotnym kosztorysie oraz wyłonić wykonawców. Niedługo odbędzie się podpisywanie 

umów z wykonawcami z Piaseczna, z Gołdapi oraz z naszą rodzimą firmą z Olecka. Na ten 

rok przeznaczone jest 600.000,00 zł na wstępne prace, a główne prace ruszą dopiero na 

wiosnę 2020 roku. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok. 

 

 

k) projekt uchwały w sprawie emisji obligacji 
 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

oznajmiła, że jest to projekt z techniczną autopoprawką w paragrafie 2. W oparciu o art. 89 

ust. 1 ustawy o finansach publicznych, jednostki samorządu terytorialnego mogą emitować 

papiery wartościowe m.in. na finansowanie planowanego deficytu budżetu i wyprzedzające 

finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 

Jednocześnie suma zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz zobowiązań z wyemitowanych 

papierów wartościowych nie może przekroczyć kwoty określonej w uchwale budżetowej. 

Ustawa z 15 stycznia 2015 roku o obligacjach stanowi, iż obligacje mogą emitować m.in. 

gminy, oraz jeżeli emitentem jest jednostka samorządu terytorialnego, określenie celu emisji 

jest obowiązkowe. Ponadto jeżeli cel emisji został określony, emitent nie może przeznaczyć 

środków pochodzących z emisji obligacji na inny cel. 

Rada Miejska uchwałą z czerwca br. wyraziła zgodę na prefinansowanie na kwotę  

1.100.000,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, jakie korzyści będą płynęły z tego przedsięwzięcia. 

 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że każda inwestycja do której pozyskuje się dofinansowanie z zewnątrz musi 

być pokryta z budżetu własnego, dopiero później można ubiegać się zwrot tych środków dla 

gminy. 
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Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 3 członków), uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie emisji obligacji. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Komisja ponowiła dyskusje na temat 2 programów szczepień dla KZM i HPV. Tematem 

przewodnim było to czy zaszczepione osoby będą pamiętały o szczepieniu przypominającym 

po 3 latach.  

Komisja ustaliła spotkanie w tej sprawie ze Starostą i Przewodniczącym Komisji Zdrowia na 

dzień 31.10.2019 r. o godz. 10:00. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 

 

Wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt  i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 

  

Protokołowała 

Karolina Cichocka 

Przewodniczący Komisji 

Janina Anuszkiewicz 

 

  

   

 


